
шла поўную падтрымку у на- 
вучэнцау. Хлопцы i дзяучаты 
не толькі ўспрынялі навіну з 
энтузіязмам, але i звярнулі- 
ся 3 просьбай павялічыць на
бор, бо многія 3 іх, жадаючы 
працаваць па сііецыяльна- 
сці, больш верагодным для 
сябе бачаць варыянт атры- 
мання адукацыі, скажам, у 
Маскоўскім архітэктурным 
інстытуце, дзе прадугледжа- 
на вячэрняе аддзяленне. Маг- 
чымасць навучання па скаро- 
чанай праграме ў завочным 
фармаце ў БНТУ большасць 
навучэнцаў назвал! выдатнай 
альтэрнатывай.

Як адзначыла Наталля Лап- 
цева, рэктар Мінскага дзяр- 
жаўнага лінгвістычнага ўнівер- 
сітэта, увядзенне завочнай 
скарочанай формы навучан
ня аказалася вельмі запатра-

Інтэграцыя ў адукацыі
Формула 
бесперапыннай 
адукацыі па траекторыі 
“каледж — універсітэт” 
зменіцца для будучых 
архітэктараў.

Міністр адукацыі
Андрэй Іванец і 
кіраўнік Мінгарвы- 

канкама Уладзімір Кухараў 
правялі рабочую сустрэчу з 
актывам педагогаў і навучэн- 
цаў Мінскага дзяржаўнага 
архітэктурна-будаўнічага ка- 
леджа, прадстаўнікамі БНТУ 
і рэктарамі некаторых уста- 
ноў вышэйшай адукацыі. У 
полі зроку — сістэма падрых- 
тоўкі будучых архітэктараў, 
у якіх мае патрэбу дзяржа- 
ва, а таксама інтэграцыя пра- 
грам сярэдняй спецыяльнай 
і вышэйшай адукацыі, выбу- 
доўванне гарманічнай сістэ- 
мы бесперапыннай адукацыі 
па траекторыі “каледж — 
універсітэт”, якая не будзе за- 
цягвацца на 8—9 гадоў як для 
горадабудаўнікоў, так і для ін- 
шых спецыялістаў, найбольш 
запатрабаваных у эканаміч- 
ным сектары.

У Мінскім дзяржаўным 
архітэктурна-будаўнічым ка- 
леджы па архітэктурных спе- 
цыяльнасцях навучанне доў- 
жыцца амаль 4 гады. Затым 
атрымаць вышэйшую адука- 
цыю па інтэграванай адука- 
цыйнай праграме выпускнікі 
каледжа могуць на архітэктур- 
ным факультэце БНТУ — на
вучанне займае яшчэ чатыры

/ /  Атрыманне ў  каледжы сярэдняй 
спецыяльнай адукацыі не павінна 
станавіцца закрытий адукацыйнай 
траекторыяй для моладзі. Сёння не 
актуальна атрымліваць адукацыю 
на ўсё жыццё, у  трэндзе іншы 
тэзіс — адукацыя праз усё жыццё.

Андрэй ІВАНЕЦ.

3 паловай гады і прадугледж- 
вае толькі дзённую форму на
вучання. Такая адукацыйная 
арыфметыка ў значнай часткі 
тэхнікаў-архітэктараў адбівае 
жаданне працягваць навучан
не ва ўстанове вышэйшай аду- 
кацыі, пры тым што для абіту- 
рыентаў-адзінаццацікласнікаў 
у БНТУ прадугледжана шасці- 
гадовае навучанне.

— Сёння мы назіраем пэў- 
ныя перакосы ў падрыхтоўцы 
спецыялістаў у сферы архітэк- 
туры, — канстатаваў міністр 
адукацыі Андрэй Іванец. — 
Атрыманне ў каледжы сярэд
няй спецыяльнай адукацыі 
не павінна станавіцца закры- 
тай адукацыйнай траекторы
яй для моладзі. Сёння не акту
альна атрымліваць адукацыю 
на ўсё жыццё, у трэндзе іншы

ТЭ31С — адукацыя праз 
усё жыццё. Неабходнасць 
бесперапыннай адука- 
ЦЫІ абумоўлена прагрэ- 
сам навукі i тэхнікі, шы- 
рокім прымяненнем 
інавацыйных тэхнало- 
гій ва ўсіх сферах жыцця. 
Атрымаўшы прафесію ў 
каледжы i пачаўшы пра

цаваць, малады спецыяліст 
павінен мець магчымасць 
атрымаць вышэйшую адука
цыю ў завочнай скарочанай 
форме. Трэба ўважліва раз- 
гледзець пытанне падрых- 
тоўкі архітэктараў з поўным 
дэталёвым аналізам тых дыс- 
ЦЫПЛІН, ЯКІЯ павінны выву- 
чацца на ўзроўні сярэдняй 
спецыяльнай i вышэйшай аду- 
кацыі, каб тэрмін навучання 
ва ўніверсітэце не перавышаў 
трох гадоў на дзённай форме 
навучання i 3—4 гадоў на за
вочнай. Пры гэтым важна не 
дапусціць страты якасці аду- 
кацыі.

ІДЭЯ ўвядзення завочна- 
га скарочанага навучання 
на архітэктурным факуль
тэце БНТУ для выпускнікоў 
профільнага каледжа знай-

баваным i сярод выпускнікоў 
Лінгвагуманітарнага каледжа:

— Гэтая катэгорыя абіту- 
рыентаў аддае перавагу пра- 
цаўладкаванню i завочнай 
вучобе, асабліва калі для па- 
ступлення Ў МДЛУ не трэ
ба здаваць экзамены, а вось 
паступленне на бюджэт ся
род гэтай катэгорыі моладзі 
не карысталася попытам ужо 
летась, таму на будучы год на
бор на дзённае навучанне для 
выпускнікоў каледжа не пла- 
нуецца.

Па даручэнні міністра аду- 
кацыі таксама ў найбліжэй- 
шы час будзе разгледжана, 
наколькі структура набору ў 
каледжы адпавядае патрэбам 
заказчыкаў кадраў. Гаворка 
ідзе ў першую чаргу аб неаб- 
ходнасці павелічэння набору 
на бюджэтную форму наву
чання. Таксама спецыялісты 
разгледзяць, наколькі мэтаз- 
годна i апраўдана ўваходжан- 
не трупы каледжаў у струк
туру ўніверсітэтаў з пункту 
гледжання іх інтэграванасці ў 
сістэму вышэйшай адукацыі.

Марына КУНЯЎСКАЯ.
Фота аўтара.
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